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Protokół Nr XX/05 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 20 października 2005 r. 
 

 

 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.10 

Godzina zakończenia:12.50 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

15. Wardziński Robert 

 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Zygmunt Matusik – lekarz weterynarii 

5. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

6. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad XX Sesji: 

 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5.  Informacja z wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2005 roku. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

6.  Dokonanie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. . 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Dokonanie zmiany Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Ustalenie wysokości opłaty adiacenckiej od wzrostu wartości nieruchomości 

spowodowanego budową urządzeń infrastruktury technicznej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Zawarcie porozumienia z Gminą Dobrzyniewo Duże w sprawie budowy drogi. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Dokonanie zmian w wieloletnim planie inwestycyjnym. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Dokonanie zmiany w planie rozwoju lokalnego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego inwestycyjnego na budowę dróg. 

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

13.  Przeznaczenie do dokonania darowizny nieruchomości położonej w obrębie 

wsi Klepacze. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

       14. Przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja. 

c/ podjęcie uchwały. 
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       15. Zmiana regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Choroszcz. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

       16. Ustalenie regulaminu przyznania stypendium w ramach Zintegrowanego 

Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały.     

  17. Umożliwienie stałego dostępu mieszkańcom lokalnej społeczności do 

pomieszczeń zaadoptowanego poddasza Szkoły Podstawowej w Kruszewie 

na Izbę Tradycji. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

18. Powołanie Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

 19. Analiza oświadczeń majątkowych. 

a/ radnych, 

b/ pracowników gminy. 

       20. Zapytania i wolne wnioski. 

       21. Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy p. Romuald Szydłowski 

otworzył obrady XX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, po czym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 13 radnych, brak p. Antoniego Bogdana oraz p. Jacka Dąbrowskiego. 

 

 

 

 Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  

 

Porządek obrad XX Sesji został przyjęty 13 głosami za.  
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 Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze glosowania protokołu  

z poprzedniej – XIX - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół z XIX Sesji został przyjęty 13 głosami za. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Romuald Szydłowski – 

Zaproponował wysłuchanie informacji lekarza weterynarii p. Zygmunta Matusika 

odnośnie zagrożenia zdrowia ludności przez wirus ptasiej grypy. 

 

Zygmunt Matusik – 

Przedstawił krótką informację dotyczącą zjawiska pn. „ptasia grypa” przyznając, iż 

największy niepokój budzi możliwość przenoszenia się tej choroby na ludzi. Z 

posiadanych przez niego informacji wynika, iż służby weterynaryjne monitorują na 

bieżąco zagrożenie , oraz podejmują niezbędne działania profilaktyczne. 

Następnie poinformował o treści rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

z 15.10.2005 r. w sprawie zarządzenia środków związanych z zagrożeniem 

wystąpienia wysoce zjadliwej grypy ptaków dotyczący pomoru drobiu oraz 

wytyczne Głównego Lekarza Weterynarii dla rolników utrzymujących drób. 

  (materiały, które otrzymali również Sołtysi wsi i radni w załączeniu) 

 

 

Romuald Szydłowski – 

Poinformował , że Choroszcz uczestniczyła w rankingu „Rzeczypospolitej”, który 

uwzględniał 3 kategorie: miasta metropolie, miasta gminy, gminy. W kategorii 

„gminy” Choroszcz zdobył a I-wsze miejsce w Polsce. Pod uwagę przy ocenie brana 

była cała działalność gminy w 14 kryteriach, min. posiadanie planu 

zagospodarowania przestrzennego, planu rozwoju lokalnego, wyniki w szkolnictwie 

( robiony był test w szkole podstawowej).Przewodniczącym kapituły oceniającej był 

prof. Buzek. 

Jest jeszcze wiele spraw nie załatwionych, ale to co należało zrobiono, jak: 

pozyskanie środków, pobudzanie aktywności inwestycyjnej czyli przyrost podatku 

dochodowego od osób fizycznych. Jest to dla nas duży zaszczyt i prestiż. 

Niewątpliwie jest to zasługa Burmistrza, Sekretarza, Skarbnika Gminy – tych którzy 

bezpośrednio są wykonawcami uchwał, ale także jest to zasługa dobrze podjętych 

decyzji przez Radę m.in. kierunki rozwoju gminy. Jeśli dalej będziemy iść tą drogą 

to jego zdaniem będziemy zawsze w czołówce tych gmin. Na pewno wpływ na to ma 

położenie  gminy , ale są setki gmin z dobrym położeniem więc satysfakcja z I-

wszego miejsca tym większa. Wszystkie kryteria zostały ocenione w sposób 

obiektywny- nie przez władze województwa gdzie często polityka odgrywa rolę, ale 

przez niezależne gremium. Dziękuje więc wszystkim , którzy zarządzają tą gminą 

poczynając od sołtysów, radnych, kierownictwa Urzędu. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, iż był to pierwszy ranking, który tak wszechstronnie oceniał gminy. 

Poprzednio sprowadzało się to do liczenia ile złotówek gmina przeznacza w danym 

roku na inwestycje w skali kraju , na ochronę środowiska. Było to mniej obiektywne. 

„Rzeczpospolita „ podeszła solidnie do tematu – 14 kategorii dotyczących dynamiki 

rozwoju lokalnego. Dużą uwagę zwrócono na bezpieczeństwo finansowe – 

otrzymaliśmy nawet mniej punktów za ostrożne podejście (3%, a możemy mieć 

60%) do korzystania z kredytów. Pozyskiwanie środków z zewnątrz zostało wysoko 

ocenione; dobrze wypadliśmy jeśli chodzi o  wyniki 6 klas z testu; stopa bezrobocia 

liczona w skali powiatu 15%, natomiast w gminie tylko 7%. Ilość podmiotów 

gospodarczych , których z roku na rok  jest więcej ; budownictwo jednorodzinne 

rozwija się dynamicznie – przybyło 6,4% zasobów jednorodzinnych w ciągu 3 lat, a 

w skali kraju 2,9%;  wzrost zatrudnienia 4,6%, a w skali kraju spadek o 5%; ilość 

działających stowarzyszeń 25; ilość wydanych pozwoleń na budowę też wysoko 

oceniono. Kapituła brała dane z Głównego Urzędu Statystycznego – poza wiedzą 

gminy; my nie wiedzieliśmy o przeprowadzanym rankingu. Jest to ogromna 

satysfakcja dla naszej gminy – niezależna komisja potwierdziła , że gmina idzie w 

dobrym kierunku i dalej trzeba tak współpracować ponieważ gmina ma dobre 

perspektywy. Jest dużo jeszcze do zrobienia by jakość życia mieszkańców była 

jeszcze lepsza. Na ten sukces pracowaliśmy wszyscy. 

 

 Następnie Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz oraz Przewodniczący 

Rady Miejskiej złożyli na ręce radnego p. Jacka Dąbrowskiego pamiątkową tabliczkę 

z podziękowaniami za jego działalność na rzecz rozwoju sportu na terenie gminy 

Choroszcz m.in. poprzez prowadzenie gminnej ligi LZS. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że w tym roku udział w rozgrywkach gminnych brało 11 zespołów, 

czyli praktycznie z 11 wsi ponad 150 młodych osób , które grają w piłkę. Motorem 

tej działalności jeśli chodzi o ligę gminną (która coraz lepiej funkcjonuje, na dobrym 

poziomie) jest p. Jacek Dąbrowski. Wkłada on w tą działalność dużo serca i pasji, od 

1994 r. jest Przewodniczącym LZS. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Podziękował za wyróżnienie i obiecał nadal to organizować – nie dla splendoru i 

sławy – „fajnie jest jak tyle osób bawi się w sport czynny i bierny”. Gmina 

przyczynia się do tego dofinansowując rozgrywki nie tylko piłkarskie, ale również 

turniej szachowy „:O szablę Branickiego”, tenis stołowy. Bardzo go cieszy, że 

dostrzeżono jego pracę. Będzie dalej rozwijał sport amatorski. 

 

Romuald Szydłowski – 

Odczytał pismo Stowarzyszenia Producentów i Dziennikarzy Radiowych w sprawie 

zakończonej 4 edycji ogólnopolskiej kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł”, w 

którym udział wzięła również młodzież z terenu naszej gminy otrzymując nagrody w 

rozpisanych w ramach kampanii konkursach. 

 

      ( pismo w załączeniu) 
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Adam Radłowski – 

Zwrócił uwagę na problem z częstymi przerwami w dostawie energii elektrycznej na 

terenie sołectwa Kruszewo – prośba o interwencje w kwestii wcześniejszego 

uprzedzania mieszkańców przez Zakład Energetyczny. 

 

 

Piotr Tymiński- 

Poruszył problem dotyczący kursowania linii „103”, z którym mieszkańcy 

Choroszczy borykają się od kilku lat – była wiosną przeprowadzona kontrola przez 

przewoźnika ma w związku z tym pytanie: czy i jakie podjęto w tym względzie 

uzgodnienia? 

Komitet organizacyjny obchodów 500-lecia Choroszczy – uchwała w  tej sprawie 

została podjęta rok temu, ma zastrzeżenia do postępu prac w tym przedmiocie -  

prośba więc z jego strony o przyspieszenie spotkania Zarządu Komitetu. 

Jednocześnie zwrócił uwagę, iż poprzednia informacja o spotkaniu była źle 

sformułowana i  z tego powodu nie brał udziału w spotkaniu. 

 

Marek Borowski – 

Zwrócił się do Burmistrza z następującymi pytaniami: 

- jaka jest forma porozumienia gmina – gazownia na temat koncepcji poprowadzenia 

gazu i kto to podpisał z ramienia gazowni? 

- temat zwolnień z podatku od nieruchomości podmiotów prowadzących działalność 

gospodarczą – jakie firmy skorzystały z tej możliwości w latach 2004 – 2005? 

- czy Burmistrz zamierza wystąpić do Rejonu Energetycznego Białystok z 

zawiadomieniem , że ma być budowana kanalizacja w miejscowościach 

podmiejskich i będzie z tego tytułu zwiększone zapotrzebowanie na energię? W tych 

miejscowościach jak Łyski, Jeroniki, Porosły już teraz są braki energii i 

przeprowadzane są remonty dlatego uważa za konieczne przeprowadzenie 

konsultacji z Zakładem Energetycznym 

- w jakiej cenie gmina kupuje kostkę brukową „6” i „8” cm – cena powinna wynikać 

ze specyfikacji przetargowej. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Po ulewach woda zatyka kanały burzowe i wybija pokrywy – może stwarzać to 

zagrożenie dla ludzi jak również doprowadzać do niszczenia ulic – szczególnie 

chodzi o ul. Branickiego i Lipową – prośba o konkretne załatwienie tej sprawy. 

 

Piotr Tymiński – 

Zgłasza problem dotyczący ul. Mickiewicza – pracownicy powinni sprawdzić 

drożność odpływów. 

 

Robert Wardziński – 

Prośba o chronologiczne uporządkowanie protokołów z Sesji na stronie internetowej 

Biuletynu Informacji Publicznej. 

 

Antoni Bogdan – 

Zgłasza potrzebę podwyższenia studzienek na ul. Lipowej. 
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Jacek Dąbrowski – 

Prośba o zainteresowanie się stanem Alei Niepodległości - pomimo tego że jest to 

droga powiatowa jest to ważna dla Choroszczy trasa komunikacyjna. 

 

Marek Borowski – 

Zwracając się do Przewodniczącego Rady stwierdził, iż za bardzo zwleka on ze 

zwoływaniem Sesji przez co program jest za bardzo rozbudowany np. dzisiejsza 21 

punktów. Przypomniał, że Klub Radnych występował do niego o zwołanie Sesji 

Nadzwyczajnej do czego mają prawo wynikające z ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący tego nie zrobił  co mogli zaskarżyć do Sądu Administracyjnego , ale 

tego nie zrobili . Mają jednak prośbę w tym punkcie, aby udzielić głosu  

p. Laszewskiej . Na Sesje przychodzą ludzie, którzy często muszą czekać kilka 

godzin do punktu „wolne wnioski” aby móc się wypowiedzieć. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

Występując w imieniu rodziny poprosiła o ponowne przeanalizowanie pism 

kierowanych do Urzędu od 2-3 lat w sprawie wyłączenia drogi prywatnej z kategorii 

dróg publicznych. Droga ta znajduje się na działce o nr geod. 20/3 w Kolonii 

Porosły. Gmina nie poinformowała ich o zamiarze takiej zmiany. Dopiero przy 

podziale działek okazało się ,że musi być wydzielona 6 m droga dojazdowa. 

Podpisano z sąsiadami służebność – poniesiono duże koszty. Rodzina uiściła również 

opłatę adiacencką za wzrost wartości działek – 40%. Na przedmiotową działkę ( 

będącą drogą) ma założone księgi wieczyste. Wspólnie z rodziną poniosła w związku 

z tą drogą olbrzymie koszty. Za każdym razem otrzymują z Urzędu wymijające, 

niespójne  odpowiedzi, a jest to sprawa ważna dla niej i jej rodziny i dlatego zależy 

im na ostatecznej konkretnej odpowiedzi zgodnej z jej postulatem by była to droga 

prywatna. Zwróciła uwagę, że wspólnie z rodziną skutecznie przestrzegała prawa i 

tego samego oczekuje od Urzędu. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że temat poruszony przez p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) będzie 

rozpatrywany przez Radę w pkt. dotyczącym  zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego – o decyzji będą ;powiadomione zgodnie z procedurą o planowaniu 

przestrzennym. Droga ta była robiona jako dojazd do działek budowlanych na 

wniosek wszystkich zainteresowanych . Było to następnie przedmiotem wyłożenia 

planu do publicznego wglądu – można było zgłaszać uwagi – i została zatwierdzona 

jako droga publiczna. 

Komunikacja „103” – przypomniał, że na początku roku była podjęta przez Radę 

uchwała  dotycząca procedury, etapów i analizy kosztów utrzymania. Tematy te 

narzucił Urząd Miejski w Białymstoku – w tych terminach miał podjąć pewne 

działania. Od tej pory nic nie wiemy oficjalnie, jedynie pani naczelnik uprzedziła 

abyśmy przygotowali 400 tys zł jako dopłatę do komunikacji miejskiej. 

Komitet obchodów 500-lecia Choroszczy – działania są rozpoczęte: odbyły się dwa 

posiedzenia, z których wynikają pewne rzeczy jak logo Choroszczy ( umieszczone 

zostało na pismach wychodzących z Urzędu oraz na nowym wydaniu albumu  z 

akwarelami Waczyńskiego), rozpisano konkurs na zagospodarowanie Rynku 11-go 

Listopada oraz Placu Brodowicza (rozstrzygnięcie 30.11.2005 r.), prof. Dobroński 
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sporządzi monografię Choroszczy. Komitet został poszerzony o następne osoby – 

zostały wysłane do nich pisma o włączenie się w przygotowania poprzez własne 

propozycje. W najbliższym czasie zwołane zostanie poszerzone spotkanie Komitetu. 

Robimy już dużo żeby uświetnić te obchody. Zgłosił się np. artysta, który chce 

przedstawić Choroszcz w grafice. Rozpoczęto inwestycje porządkujące ulice w 

Choroszczy, a także w zakresie parkingów, boisk. Wszystkie zadania dotyczące tego 

tematu musimy zapisać w planie inwestycyjnym i budżetowym.  

Umowa przyłączeniowa z Zakładem Gazowniczym – jest to normalna umowa o 

przyłączeniu do sieci gazowej. Podpisali ją z ramienia gazowni: dyr. Jan Żywolewski 

oraz zastępca Marian Sawicki.  

 

Marek Borowski – 

Poruszył ten temat dlatego, ponieważ otrzymał pismo z gazowni, że on i inni 

zainteresowani gazem przy Sz. Warszawskiej muszą złożyć wnioski dotyczące 

podłączenia. Ma również odpowiedź z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad, że 15 m od projektowanego pasa trasy szybkiego ruchu można umieścić 

nitkę gazową. Skąd więc decyzja żeby gaz szedł przez Dzikie? To jego zdaniem „nóż 

w plecy” dla rozwoju tej gminy i Burmistrz zdaje sobie sprawę z wagi sytuacji. Jeśli 

ważniejszy jest interes kilku osób przy trasie Fasty – Dzikie , a nie jest ważniejsze 

umiejscowienie tej linii przy Sz. Warszawskiej to uważa, że sprawa jest na tyle 

poważna by zajęła się nią odpowiednia instytucja państwowa. W planie 

zagospodarowania po uzgodnieniu z GDDKiA jest pas pod infrastrukturę. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Dodał, że w listopadzie trzeba złożyć wniosek na modernizację kotłowni – z wniosku 

tego wynika że zadanie ( wybudowanie ciepłowni i kanalizacji ciepłowniczej na 

terenie szpitala) musimy wykonać w 2006 r. do sezonu grzewczego. W związku z 

tym terminem  Zakład Gazowniczy zakłada, że nitka będzie szła przy Sz. 

Warszawskiej w terminie późniejszym, ponieważ tego zadania nie wykonają. Trzeba 

opracować dokumentację na przyłącze, trzeba wykonać , zapisać w planach 

inwestycyjnych. Wcześniej GDDKiA odpowiedziała, że nie ma koncepcji  - w tej 

chwili odpowiada , że do 15 m można, ale trzeba opracować plan zagospodarowania 

dotyczący przebiegu urządzeń gazowych – trwa to ponad rok czasu aby rozpocząć. 

Natomiast można by było w innym trybie uzgodnić, że np. wszyscy się zgadzają, że 

15 m od projektowanego pasa można urządzenia gazowe położyć, ale wątpi aby 

wszyscy wyrazili na to zgodę. Dyrektor Sawicki wyraźnie powiedział, że musimy 

przyjąć wariant przez Dzikie żeby zdążyć z wykonaniem inwestycji. 

Jeśli chodzi o umorzenia podatku – są przepisy Ordynacji podatkowej, które 

wyraźnie mówią kiedy można umorzyć czy zwolnić przedsiębiorcę – musi istnieć 

ważny interes podatnika lub ważny interes publiczny np. klęska żywiołowa, choroba 

– na pewno nie fakt zaciągnięcia kredytu przez podatnika. Wcześniej 

zapoczątkowaliśmy politykę by zwalniać przedsiębiorcę za zatrudnianie 

mieszkańców naszej gminy – podjęto w tej sprawie uchwałę – ale przedsiębiorcy nie 

chcą z tego skorzystać. Zatrudnienie np. 8 mieszkańców z naszej gminy to 

zwolnienie z podatku na 2 lata. . Firmom, jeżeli mają trudności finansowe, 

przesuwamy terminy płatności na 6-7 miesięcy – takie przypadki były w 2004 i 

2005. Pomagamy w tym względzie, ale rozsądnie pamiętając o interesach gminy  

ponieważ nie może być tak aby po kolei zwalniać z podatku. To jest podatek , który 

każdy ma obowiązek zapłacić. Mamy w tym przedmiocie kontrole NIK, RIO i musi 

się tłumaczyć z takich decyzji. 
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Marek Borowski- 

Przypomniał, że p. Bielski przy tym temacie stwierdził, iż gmina nie może zmienić 

uchwały ze względu na wymaganą opinię Komisji Europejskiej. Nasza 

eurodeputowana p. Kudrycka nie słyszała o takiej ingerencji Unii Europejskiej. 

Następnie przytoczył cytat wypowiedzi p. Bielskiego z XVII Sesji z dnia 23.03.2005 

r. Białystok nas w tym względzie „bije na głowę” ponieważ gdy nowopowstały 

podmiot zatrudnia 2 osoby to wówczas ma prawo do zwolnienia z podatku na 25% w 

przeciągu 5 lat; jeżeli 3 osoby – 30%, 5 osób i powyżej – 50% podatku od 

nieruchomości w przeciągu 5 lat. Nie mamy czym się chwalić bo jego zdaniem 

mamy źle skonstruowaną uchwałę, z której nikt nie jest w  stanie skorzystać. Firmy 

duże, które do nas się przeprowadzają z całą infrastrukturą, z całym zasobem 

ludzkim – nie są w stanie 50% ludzi nowych przyjąć do zadań, którymi się zajmują. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Uchwała, która działa , stwarza możliwość skorzystania z ulg – na pewnych 

warunkach. Pracujemy nad tym dalej aby przyjąć takie zasady, które uwzględnią 

jednak zatrudnianie naszych mieszkańców bo musimy o to zadbać. Jeżeli zakład 

pracy lokujący się na naszym terenie zatrudni naszych mieszkańców – chcemy 

stworzyć takie zasady, że będą z tego tytułu ulgi w podatku. Możemy to jednak 

zrobić do kwoty 100 tys euro ponieważ jeśli pomoc (ulga, umorzenie) przekroczy tę 

kwotę to wtedy automatycznie musimy zasięgać opinii UE. 

 

Marek Borowski – 

Dobrze by było określić się z wodą w Kolonii Porosły. Sytuacja jest naprawdę 

skandaliczna – problem należy rozwiązać. Breczko buduje dużą firmę, która da 

konkretne pieniądze do budżetu gminy, a ma problemy z wodą. 

 

Romuald Szydłowski- 

Jest to temat, który zostanie załatwiony przez Spółkę ZEC – Wod. Jest szereg takich 

wniosków, które należy również wziąć pod uwagę. Zobowiązuje się do 

przeprowadzenia na ten temat rozmów z Przewodniczącym Rady Nadzorczej Spółki. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Sprawa została już właściwie rozstrzygnięta – zleciliśmy opracowanie dokumentacji 

na Kolonię Porosły z uwagi na uzgodnienia jakie będą potrzebne ponieważ wodociąg 

będzie przebiegał pod dwiema drogami : wojewódzką i krajową. Natomiast w 2006 

r. Spółka wykona przedmiotowy wodociąg. 

Odpowiadając na następne pytania: jeśli chodzi o prąd – nie mamy wpływu na 

Zakład Energetyczny, możemy pisać tylko wnioski. Wie, że są prowadzone działania 

ze strony ZE, aby przystąpić do dużego programu celem skorzystania ze środków 

spójności i zmodernizować całą sieć na terenach wiejskich. Przygotowywany jest 

program na całą „ścianę wschodnią”. 

Kostka brukowa – gmina zleca przetargi na dane zadanie np. na budowę 

ul. Powstania Styczniowego, projektant wykonuje przedmiar robót na podstawie 

którego wszyscy oferenci kalkulują ceny i składają oferty. Nie wnikamy ile kosztuje 

kostka, tylko interesuje nas oferta ostateczna, ponieważ to rozstrzyga przetarg. 

Wykonawca wygrywa przetarg, zakupuje materiały, a inspektor nadzoru odbiera 

roboty pod względem jakości. 

Kanalizacja deszczowa w Choroszczy – skoro jest w ulicy powiatowej to Powiat 

powinien za to odpowiadać – niestety Powiat nie poczuwa się do tego obowiązku. 
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Jest to ogromny problem, również pod względem prawnym. Uważa, że zadanie to 

trzeba będzie przekazać do Spółki , która będzie następnie ustalać opłaty dla 

Powiatu. 

Powiat przystępuje do opracowywania dokumentacji na następną część ul. 

Mickiewicza – w przyszłym roku jak część ta będzie modernizowana poprawi się 

studzienki budzące zastrzeżenia. Natomiast Aleja Niepodległości – Powiat wyciął 

drzewa, ulepszył pobocza, ale na dzień dzisiejszy nie ma środków na modernizację 

tej ulicy. Inwestycję tą musi zaplanować Powiat. 

 

Piotr Tymiński – 

Odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza co do obchodów 500-lecia Choroszczy – 

ma duże zastrzeżenia do dotychczasowych posunięć: akwarele były już wydane, 

budowa ulic była wcześniej zapisana w budżecie, jak też do osoby p. Koronkiewicza, 

który jest mieszkańcem Dzikich. Chodzi mu o poszerzenie składu Komitetu o 

radnych, ma również kilku kandydatów z Choroszczy, którzy zasłużyli się dla 

miasta. Wnioskuje o jak najszybsze zwołanie spotkania Komitetu. 

 

Romuald Szydłowski – 

Wyjaśnił, że p. Koronkiewicza napisał książkę z baśniami o Choroszczy. Teraz jest 

w przygotowaniu następna edycja. Pisze ciekawe artykuły do „Gazety w 

Choroszczy”. Jego zdaniem jest to osoba, która pomimo miejsca zamieszkania, wiele 

robi dla Choroszczy. 

 

 

Rafał Łada – sołtys wsi Porosły  

Zaproponował podjęcie kroków z urzędu celem przywrócenia do zasobów mienia 

komunalnego majątku Stacji Hodowli i Unasienniania Zwierząt w Porosłach. 

Na wolnym rynku można by było osiągnąć za ten majątek kwotę ok. 10 mln zł. W tej 

chwili stacja ta, podobnie jak wszystkie SHiUZ-y, jest przygotowywana do zmiany  

właściciela, którym ma być francuska firma unasienniania. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż moglibyśmy się ubiegać o ten majątek z urzędu tylko w sytuacji gdyby 

mienie to było przeznaczone do potrzeb ogólnych – komunalnych , nie dla dalszej 

sprzedaży np. budowa szkoły lub innego obiektu dla potrzeb ogólnych. 

 

Rafał Łada – 

Na terenie Polski są już precedensy bo prawdopodobnie były błędy przy 

przekazywaniu mienia społecznościom wiejskim, tego mienia indywidualnego 

inwestorów  ramach wnoszenia aportu w ramach spółdzielni. Prawdopodobnie są 

luki prawne i niektóre gminy to wykorzystują – niekoniecznie na użyteczność 

publiczną , a jako mienie komercyjne. 

 

 

Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce – 

Prośba o naprawienie drogi po wodociągu , który wykonywała Spółka ZEC – Wod w 

Choroszczy. 

Zgłasza również do rozwiązania problem z wałęsającymi się psami stwarzającymi 

zagrożenie dla mieszkańców. 
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Andrzej Łukaszewicz – sołtys wsi Sienkiewicze 

Z uwagi na utrudniony przejazd , szczególnie zimą – zgłasza ponownie pilną 

potrzebę wycięcia krzaków przy drodze do Sienkiewicz . 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zgłosiła następujące problemy: 

- pilnie naprawić wyrwę na zjeździe z ul. Kleeberga w kierunku Kolonii Porosły, 

- oszklić przystanek w Porosłach , 

- zająć się nisko wiszącymi przewodami elektrycznymi nad drogą gminną – 

stwarzają zagrożenie dla przejeżdżających kombajnów, 

- usunąć drzewa rosnące w drodze gminnej. 

 

Witold Pogorzelski – sołtys wsi Złotoria Podlesie 

Zwrócił się z prośbą o zainstalowanie 3 lamp na drodze do Kolonii Złotoria  oraz o 

wykonanie drogowskazu z nazwą „Złotoria Podlesie”. 

 

Tomasz Matuszkiewicz –  

Przedstawił Radzie dokument „Analiza pierwotna i analiza zasobów produktowych 

rynku turystycznego województwa podlaskiego pod kątem segmentacji rynku i 

oczekiwań klientów” opracowany przez Instytut Turystyki z Warszawy na zlecenie 

Podlaskiej Izby Turystycznej przy Urzędzie Marszałkowskim. Imprezy kulturalne 

spośród 12 badanych centrów turystycznych w województwie są najlepiej oceniane 

w Choroszczy. Badanie przeprowadzono wśród 2500  osób – turystów odwiedzający 

te centra. Choroszcz jest często wybierana na tzw. krótkie pobyty weekendowe co 

wpłynęło na przedmiotową ocenę. 

W związku z faktem, iż pozostał niespełna rok do końca pracy Rady Miejskiej tej 

kadencji – zaproponował radnym przygotowanie przez nich artykułów będących 

podsumowaniem mijającej kadencji. 

     ( materiały w załączeniu) 

 

 

 Ad.  5 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Romuald Szydłowski poprosił Burmistrza 

o przedstawienie informacji Szydłowski wykonaniu budżetu gminy za I-wsze 

półrocze 2005 r. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Poinformował, iż na dzień 30.06.2005 r. budżet wynosi: 

1) dochody 

- plan – 17 227 739 zł 

- wykonanie – 9 095 465 zł 

2) wydatki 

- plan – 17 227 739 zł 

- wykonanie – 7 992 737 zł 

DOCHODY 

- dochody z dzierżawy gruntów ornych zostały wpłacone w 100 %. 

- wpływy z różnych opłat – partycypacja ludności w budowie wodociągów wiejskich 

– opłaty uiszczane są na bieżąco przy podłączeniu gospodarstw do sieci 

wodociągowej – realizacja przebiega zgodnie z planem. 
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- wpływy z różnych opłat – są to opłaty za obwody łowieckie, uważa się, że II rata 

należności zostanie przekazana w II półroczu. 

- wpływy z opłaty eksploatacyjnej – wyk. 21,1 % - na podstawie analizy realizacji 

tych dochodów w l. ub., zakłada się plan dochodów będzie wykonany w II półroczu. 

- transport i łączność - są to nieplanowane dochody wynikające z rozliczenia 

przekazanej dotacji na budowę dróg powiatowych oraz za zajęcie pasa drogowego. 

- wpływy za użytkowanie wieczyste są niższe od kwot planowanych ze względu na 

wprowadzenie podatku VAT od w/w opłat 

- wpływy z różnych opłat – dochody z tytułu opłat adiacenckich są wyższe od 

planowanych ze względu na większą ilość wydanych ostatecznych decyzji w I 

półroczu i opłatą kwot zaległych 

- dochody z najmu i dzierżawy – wykonanie jest niższe od planu ze względu na 

nieterminowe opłacanie należności. Ponadto czynsz za urządzenia wodno-

kanalizacyjne opłacany jest jednorazowo na koniec roku. 

- wpływy z tytułu przekształcenia prawa wieczystego użytkowania w prawo 

własności oraz opłaty eksploatacyjne za wynajęte pomieszczenia są realizowane 

zgodnie z założeniami 

- dochody z tytułu sprzedaży działek są niewykonane ze względu na przedłużające 

się procedury założenia ksiąg wieczystych i sporządzenia operatów szacunkowych. 

Przetargi odbędą się w II półroczu br. 

-  odsetki – zostały naliczone i opłacone od nieterminowych wpłat w/w/ należności 

- opłaty za wyrysy i wypisy działek są regulowane na bieżąco 

- w dziale administracja publiczna - są to różne opłaty i dochody budżetowe 

(prowizja za sprzedaż znaków skarbowych, ksero, specyfikacja) planowane metodą 

szacunkową i realizowane są zgodnie z planem. 

Dochody ogółem zostały wykonane w 50,3 % - zgodnie z założeniami. Najniższe 

wykonanie wystąpiło w podatku dochodowym od osób fizycznych opłacanym w 

formie karty podatkowej (27,4%) i w podatku od czynności cywilno-prawnych od 

osób prawnych–20,8 %. Analizując realizację w/w podatków w latach ubiegłych, 

uważa się, że w II półroczu dochody te będą wykonane. Wykonanie pozostałych 

dochodów niewiele odbiega od planu. Zalegającym podatnikom na bieżąco 

wystawiane są upomnienia i tytuły wykonawcze. 

Subwencja ogólna z budżetu państwa przekazywana jest na bieżąco. Pozostałe 

odsetki – jest to prowizja bankowa od posiadanych środków pieniężnych. 

- w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 2022 zł są to nieplanowane 

dochody z tytułu wpływów z opłaty produktowej, za selektywną zbiórkę odpadów 

- wpływy z różnych dochodów – partycypacja ludności w budowie kanalizacji 

sanitarnej-i zakłada się, że do końca roku zostaną wykonane w 100 %. 

Dotacje celowe na zadania własne i zlecone były przekazywane zgodnie z 

założeniami. 

 

WYDATKI 

Z planowanej na 2005 r. kwoty wydatków 17 227 739 zł, w I półroczu wykorzystano  

7 992 737 zł, co stanowi 46,4 %,  z tego: 

1. Wydatki bieżące: 

-plan – 14 895 686 zł 

- wykonanie – 7 171 165 zł, tj. 48,1 % 

2. Wydatki majątkowe 

- plan – 2 332 053 zł 

- wykonanie – 821 572 zł, tj. 35,2 % 
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- środki pieniężne przekazano Podlaskiej Izbie Rolniczej – 2 % udziału we 

wpływach podatku rolnego w I półroczu 

- wydatki inwestycyjne zostały wydane w wys. 5 200 zł na opracowanie studium 

wykonalności 

- z planowanych wydatków inwestycyjnych wydano 6 000 zł na opracowania 

studium wykonalności. Pozostałe środki będą wydane w II półroczu 

- z planowanych wydatków bieżących przeznaczonych na remonty dróg w wys. 

343 319 zł  w I półroczu wydano 194 033 zł tj. 56,5 %: 

1) zakup materiałów do naprawy przystanków 885 zł 

2) materiały i naprawa przepustów – 3 989 zł 

a) remonty mostów i przepustów: 

 wymiana pokładu drewnianego mostu w Porosłach 

 wykonano przepusty w ul. Branickiego, Kościuszki, Białostockiej, 

Kol. Porosły, Kol. Kościuki, Barszczewo 

3) zakup pospółki, masy asfaltowej, mieszanki solnej – 65 537 zł 

a) odnowa i ulepszenie dróg: 

 ulepszenie drogi w Sienkiewiczach dł. 300 m z odzyskanej kory 

asfaltowej 

 odtworzenie i sprostowanie drogi  w Kol. Dzikie dł. 120 m 

 odtworzenie i sprostowanie drogi w Kol. Mińce dł. 120 m 

 ulepszenie drogi gruntowej dł. 300 m (dojazd do stacji trafo) w 

Śliwnie 

 sprostowanie i odtworzenie drogi (przedłużenie ul. Zastawie III) 

 ulepszenie dojazdu do łąk na dł. 800 m od ul. Branickiego       

b) remonty nawierzchni bitumicznych: 

– wbudowano 8 ton masy na zimno na remonty naw. bitumicznych oraz 5 

ton masy na gorąco na remont nawierzchni w Łyskach 

4) znaki drogowe – 1 884 zł 

            – zakupiono 16 szt. znaków oraz 3 szt. nazw ulic do uzupełnienia 

5) paliwo do piły spalinowej, materiały i narzędzia do prac ręcznych , wykonanie 

tablic informacyjnych, opłaty notarialne – 2 888 zł 

6) równanie i profilowanie dróg – 70 415 zł 

7) wykonanie   dokumentacji na remont drogi rolniczej w Złotorii i Barszczewie 

–     12 000 zł 

8) transport materiałów – 36 435 zł 

Z planowanych wydatków inwestycyjnych wydano 75 055 zł, na: 

- opracowanie dokumentacji na ul. Szpitalnej - 8 500 zł, ul. Powstania Styczniowego 

– 41 807 zł, Kol. Dzikie – 24 465 zł i uzgodnienia sieci tras – 283 zł 

Pozostałe środki będą wydane w II półroczu. 

 Gospodarka mieszkaniowa  

- środki pieniężne wydane były zgodnie z planem na działalność bieżącą: utrzymanie 

pracowników administracyjnych prowadzących sprawy gospodarki mieszkaniowej  

i komunalnej, pracowników brygady remontowej oraz utrzymanie samochodu 

„ŻUK” i wydatki eksploatacyjne budynków przy ul. Mickiewicza 

- wydatki bieżące wydane zostały na szacunki nieruchomości 

- wydatki inwestycyjne wykorzystano na wykup gruntów i wypłatę odszkodowań za 

przejęte grunty pod drogi gminne 

    W I półroczu 2005 r. wypłacono odszkodowania za przejęte w drodze decyzji 

podziałowych drogi gminne zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego 
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uchwalonym przez Radę Miejską w Choroszczy w 2001 r. oraz nabytą aktem 

notarialnym. 

  Ogółem nabyto 4192 m
2
 gruntów przeznaczonych pod drogi za ogólną kwotę 

39 619,40 zł w miejscowościach: Czaplino, Pańki, Choroszcz, Oliszki, Żółtki, 

Krupniki i Klepacze. 

Uważa się, że wydatki inwestycyjne będą niewystarczające ze względu na 

dużą ilość podziałów, gdzie z mocy prawa drogi przechodzą na rzecz gminy za 

wypłatą odszkodowania oraz wykup gruntów przy budowie dróg. 

 wydatki bieżące zrealizowano w 29,3 % i wydano na: 

- opłaty eksploatacyjne budynków komunalnych – 65 702 zł 

-opłaty za wyłączenie gruntów spod produkcji rolnej pod targowicę- 3 743 zł 

-opłaty sadowe – 3 653 zł 

-za użytkowanie gruntów – 1 986 zł 

Z wydatków inwestycyjnych opłacono wykonanie dokumentacji na modernizację 

kotłowni miejskiej. 

Działalność usługowa 

W I półroczu środki pieniężne wydano na: 

- opracowanie „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy” – 31 600 zł 

- opracowanie prognozy oddziaływania na środowisko skutków realizacji projektu 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie m. 

Choroszcz – 7 076 zł 

- opracowanie projektu – zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  

w obrębie m. Choroszcz – 12 000 zł 

- wycenę wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej uchwaleniem planu 

zagospodarowania przestrzennego – 12 176 zł 

- ogłoszenie w prasie i wykonanie kopii map – 1 097 zł 

Pozostałe środki pieniężne będą wydane w II półroczu. 

 Administracja publiczna 

- planowane środki pieniężne wydano na: wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń pracownikom wykonującym zadania zlecone w zakresie 

administracji rządowej;  w 41,8 % zgodnie z planem na wypłatę diet radnym i 

sołtysom biorącym udział w sesji oraz na wydatki rzeczowe związane z 

przeprowadzeniem sesji i komisji.; w 48,8 % zgodnie z założeniami na płace i 

pochodne oraz wydatki związane z działalnością i utrzymaniem administracji 

- w związku ze zmiana klasyfikacji budżetowej od m-ca maja powstał nowy rozdział  

„ promocja jednostek samorządu terytorialnego” i przez 2 m-ce na promocję gminy 

wydano 16 063 zł, w tym: 

- przewóz drużyn na spartakiadę sportowo-rekreacyjną powiatu białostockiego 

– 542 zł 

- odnowienie strony internetowej – 322 zł 

- wykonano plakaty i ulotki na obchody Dni Choroszczy – 1 378 zł 

- ogłoszenia promocyjne w prasie – 2 819 zł 

- przewóz orkiestry na festiwal orkiestr do Czech i do Włoch – 11 022 zł 

1) promocję gminy (za 4 miesiące) – 10 322 zł, z tego: 

- szycie mundurów dla orkiestry – 1 560 zł 

- odnowienie szlaku rowerowego – 1 200 zł 

- wykonanie map – 500 zł 

- opłaty internetowe i zakupiono koperty – 103 zł 
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- ogłoszenia promocyjne w prasie – 488 zł 

- otwarcie hali sportowej – 600 zł 

- wydanie tomiku poezji mieszkańca Choroszczy – 1 000 zł 

- przetłumaczenie zbioru akwareli Waczyńskiego na język angielski, francuski, 

niemiecki i rosyjski – 371 zł 

- wykonano teczki z wkładkami – akwarele Waczyńskiego – 4 000 zł 

- udział w targach podlaskich – 500 zł 

2) zakupiono wieńce i nekrologi dla byłych radnych oraz wypłacono delegacje 

sołtysom  

– 838 zł 

3) opłacono składki członkowskie stowarzyszenia Gmin Wiejskich i Stowarzyszenia 

Gmin Górnej Narwi – 9668 zł 

Pozostałe środki pieniężne planuje się wydać w II półroczu 

Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

- otrzymane środki pieniężne wydano na zakup płyty na wykonanie regału do 

archiwum USC 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

- planowane środki finansowe na zakupy inwestycyjne dla Państwowej Straży 

Pożarnej zostaną przekazane w II półroczu 

- ogółem zrealizowano wydatki w 46,4 % i wydano na działalność bieżącą jednostek 

OSP. Pozostałe środki finansowe będą wydane w II półroczu zgodnie z planem 

Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nie 

posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 

- wydatki zostały zrealizowane w 62,4 %, wystąpiło wyższe wykonanie, ponieważ 

decyzje podatkowe wysyłane są w I półroczu i uważa się, że pozostałe środki 

finansowe będą wystarczające na II  półrocze 

Obsługa długu publicznego 

- środki pieniężne wydawane są zgodnie z założeniami na spłatę odsetek od 

zaciągniętej pożyczki i kredytu 

Oświata i wychowanie 

- wydatki bieżące na utrzymanie szkół zrealizowano w 49,6 %. Środki pieniężne 

zostały wykorzystane przede wszystkim na wynagrodzenia  i pochodne od 

wynagrodzeń, bieżące utrzymanie szkoły, zakup pomocy naukowych i materiałów 

kancelaryjnych. W ramach otrzymanej dotacji z przeznaczeniem na wyprawkę 

szkolną obejmującą podręczniki szkolne dla uczniów podejmujących naukę w 

klasach pierwszych szkół podstawowych w roku szkolnym 2004/2005 zakupiono 

30 kompletów podręczników i wydano najuboższym dzieciom z terenu gminy 

Choroszcz. Pozostała część dotacji zostanie wydana w III kwartale 2005 r. Ponadto 

przeprowadzono częściowe remonty , a większość prac remontowych przełożono 

na okres wakacyjny. 

Z planowanych wydatków inwestycyjnych wykorzystano 459 430 zł, tj. 52,2 % i 

wydano na: 

- wykonanie projektu zagospodarowania placu przy gimnazjum wtórnika i studium 

wykonalności – 3 637 zł 

- częściowo opłacono fakturę za roboty budowlane przy budowie hali sportowej i 

nadzór inwestorski – 423 055 zł 

Wydatki przeznaczone na budowę hali sportowej będą wydane po otrzymaniu dotacji  

z MENIS. Pozostałe środki pieniężne zamierza się wydać w II półroczu. 
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W prowadzonych oddziałach przedszkolnych środki wykorzystano głównie na płace  

i pochodne od płac. Środki wykorzystano w 49,95 %. 

- środki w 56,63 % zostały przeznaczone na wynagrodzenia, pochodne, bieżące 

utrzymanie szkoły. 

- środki  w 55,86 % zostały przeznaczone na dowóz dzieci, wynagrodzenia kierowcy 

i opiekunki, zwrot za bilety dzieci dojeżdżających do szkół autobusami komunikacji 

miejskiej, paliwo do autobusu, przeglądy, ubezpieczenie autobusu, naprawy 

autobusu. 

W Zespole Obsługi Szkół środki zostały wykorzystane w 47,54 % i wykorzystano je 

na wynagrodzenia i pochodne, zakupy materiałów biurowych, zakup, instalację i 

konserwację programów komputerowych, zakup drukarki. 

Środki przeznaczone na dokształcanie nauczycieli wykorzystano w 3,85 %. Z 

dofinansowania skorzystało 2 nauczycieli Szkoły Podstawowej w Kruszewie – 

dofinansowanie kursów. Ponadto były opłacane szkolenia dyrektorów szkół. 

Środki wykorzystano w 74,8 % i przeznaczono na prowadzenie treningów 

badmintona, zakup i naprawę sprzętu do badmintona. 

Ochrona zdrowia 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi – realizacja wydatków przebiegała zgodnie z 

założeniami Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2005r. i wydano 43 212 zł (58,7 %), w tym: 

1) prowadzenie świetlic socjoterapeutycznych dla dzieci i młodzieży  - 8 920 zł 

2) zorganizowano wypoczynek dla 12 dzieci pochodzących z rodzin uzależnionych 

–     5 644 zł 

3) prowadzenie współpracy z grupami wzajemnej pomocy – promowanie ruchu  

abstynencko-trzeźwościowego – 3 529 zł 

4) w ramach profilaktyki i propagowania zdrowego stylu życia przeprowadzono w 

szkołach spektakle profilaktyczne – 3 253 zł 

5) organizowanie i pomoc w szkoleniach różnych grup zawodowych pracujących  

z rodzinami patologicznymi – 2 560 zł 

6) w ramach wspierania placówek odwykowych i terapeutycznych zakupiono 

kopiarkę – 4 026 zł 

7) zakupiono sprzęt sportowy – 1 058 zł 

8) opłacono badania biegłego do postępowania sądowego na okoliczność czy 

uczestnik postępowania uzależniony jest od alkoholu – 2 082 zł 

9) pozostałe: czasopisma, art. papiernicze, posiedzenia komisji, remonty, 

utrzymanie pełnomocnika komunikacji miejskiej – 12 140 zł 

Pomoc społeczna 

 – świadczenia rodzinne 

- wydatkowano kwotę ogółem 788 424 zł, z tego: 

- 768 106 zł stanowiła należność zasiłków rodzinnych i dodatków oraz 

zasiłków pielęgnacyjnych i świadczeń opiekuńczych 

- kwota 5 463 zł – to należność na rzecz składek społecznych dla osób 

otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne 

- kwota 14 856 zł – to koszt obsługi zadania 

- tytułem świadczeń na ubezpieczenia zdrowotne w minionym półroczu 2005 r. 

wydatkowano kwotę 13 504 zł tytułem ubezpieczenia zdrowotnego dla stałych 

podopiecznych tut. MGOPS. 

Zadania zlecone 

- wykorzystano ogółem kwotę 149 192 zł wypłacając dla 70 osób zasiłki stałe 
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Zadania własne: 

- z otrzymanej dotacji wykorzystano kwotę 83 269 zł na zasiłki okresowe, z których 

skorzystało w tym półroczu 120 rodzin 

- ze środków własnych na zasiłki celowe jednorazowe wydatkowano kwotę 11 560 zł  

z pomocy tej skorzystało 105 rodzin, w tym 12 dzieci zostało skierowanych na 

wypoczynek letni przy współpracy z Caritas Archidiecezji Białostockiej 

- w ramach zadań własnych poniesiono koszt opłat na rzecz osób skierowanych do 

Domu Pomocy Społecznej – w I półroczu br. na ten cel wydatkowano kwotę 7 776 

zł 

- dożywianie – wydatkowano ogółem w tym rozdziale kwotę 44 928 zł, gdzie z 

dożywiania korzystało 195 dzieci z różnych szkół z terenu miasta i gminy oraz 50 

osób skorzystało  

z pomocy celowej na dożywianie. Całość zadania z dotacji jest realizowana w 

ramach rządowego programu „posiłek dla potrzebujących” 

- z otrzymanej dotacji na ten cel wykorzystano kwotę 23 000 zł a ze środków 

własnych 21 928 zł. 

W realizacji wypłaty świadczeń obligatoryjnych nie wystąpiły trudności, wszystkie 

świadczenia były wypłacane zgodnie z ustalonymi terminami, nie wystąpiła sytuacja 

braków środków finansowych, dotacje były przekazywane w terminie. Otrzymywana 

dotacja została wykorzystana zgodnie z przeznaczeniem. 

Edukacyjna Opieka Wychowawcza 

- w prowadzonych przy szkołach świetlicach środki zostały wykorzystane na płace  

i pochodne – 61,7 % planu. 

Środki w tym rozdziale przeznaczono na wypłatę stypendiów: 

- stypendia ufundowane przez Burmistrza Choroszczy wypłacane co miesiąc 

uzdolnionej uczennicy z terenu gminy Choroszcz – 1 600 zł 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

- wykonanie jest bardzo niskie, ponieważ planowane zadania inwestycyjne będą 

realizowane w II półroczu. Ponadto ze względu na brak środków pieniężnych 

budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Zastawie II i III w Choroszczy realizowana 

będzie w roku 2006. 

Wydatki inwestycyjne wykorzystano w wysokości 42 924 zł, w tym: 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Zastawie I – 8 200 zł 

- za zajęcie pasa drogowego przy budynku kanalizacji sanitarnej –Al. Niepodległości 

– 362 zł 

- opracowanie studium wykonalności w zakresie kanalizacji sanitarnej w ul. 

Zastawie II i III – 7 320 zł 

- wtórniki i uzgodnienia na kanalizacje sanitarną we wsi Klepacze, Krupniki, Porosły 

i Kol. Porosły - 6 061 zł 

- wykonanie dokumentacji i uzgodnienia na dodatkowe przyłącza kanalizacji 

sanitarnej  

w ul. Niewodnickiej i Wodociągowej w Klepaczach – 14 600 zł 

- przekazanie dotacji dla miasta Białystok na opracowanie studium wykonalności 

kanalizacji sanitarnej – 6 381 zł 

- planowane wydatki na oczyszczanie miasta i wsi wykorzystano ogółem 99 %, w 

tym: 

- ze środków własnych 106 560 zł, tj. 99 % planu 

- ze środków otrzymanych na drogi powiatowe 20 000 zł, tj. 66,7 % planu. 

Z uwagi na złe warunki pogodowe występujące zimą i na wiosnę konieczne było 

zwalczanie gołoledzi, odśnieżanie i oczyszczanie ulic i dróg, co wpłynęło na wysokie 
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wykorzystanie środków pieniężnych. W związku z tym uważa się, że do końca roku 

planowane wydatki na oczyszczanie miasta i wsi są niewystarczające. 

- na utrzymanie zieleni wykorzystano 23,2 % planowanych wydatków, ponieważ 

większość robót planuje się wykonać w II półroczu i środki pieniężne będą 

wykorzystane. 

- wydatki bieżące wydawane są zgodnie z planem na oświetlenie uliczne i 

konserwację urządzeń energetycznych. Wydatki inwestycyjne realizowane są 

zgodnie z umową na wymianę oświetlenia 

Wydatki bieżące zrealizowane w 50,8 % zgodnie z planem i zostały wydane na: 

- odłów i wyżywienie bezpańskich psów – 7 981 zł 

- wykonanie projektu na ogrodzenie cmentarza przy ul. Żółtkowskiej – 2 928 zł 

- usługi pogrzebowe osób bezdomnych – 5 440 zł 

- przeprowadzenie inwentaryzacji przepustów i mostów – 3 505 zł 

- wykonanie przyłącza kanalizacji w Krupnikach – 1 850 zł 

Z wydatków inwestycyjnych wydano 2 120 zł na wykonanie studium wykonalności  

w zakresie budowy wodociągu na os. Wichrowe Wzgórza. 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

- środki pieniężne wydane zostały na opłacenie energii elektrycznej w świetlicach 

wiejskich 

- dotacje na dofinansowanie instytucji kultury i bibliotek są przekazywane 

systematycznie do 10 każdego miesiąca 

- planowane środki finansowe na dofinansowanie prac remontowych w obiektach 

zabytkowych będą przekazane w II półroczu po zawarciu umów 

- planowane środki pieniężne w I półroczu wykorzystano w 60 % i wydano na 

organizację imprez kulturalnych 

Kultura fizyczna i sport 

- na obiekty sportowe wydano tylko 17,6 % ponieważ roboty ziemne będą 

wykonywane w II półroczu. Ze względu na nieplanowany w pierwotnym budżecie 

remont płyty boiska w Choroszczy, posiadane środki pieniężne są niewystarczające 

na pokrycie w/w robót. 

- planowane wydatki zrealizowano w 58,3 % na: 

1) prowadzenie zajęć sportowych z młodzieżą – 3 087 zł 

2) zakupiono sprzęt i stroje sportowe – 5 764 zł 

3) organizację imprez sportowych – 134 zł 

4) zakupiono kosiarkę do koszenia boiska w Łyskach – 921 zł 

5) przewóz osób na mecze – 3 017 zł 

6) ubezpieczenie zawodników sportowych – 1 932 zł 

W I półroczu spłacono 61 635 zł kredytu i 32 700 zł pożyczki. 

Szczegółowe dane dotyczące wykonania budżetu za I półrocze  2005 r. zawierają 

dane tabelaryczne – w załączeniu. 

 

Wobec braku pytań i zastrzeżeń,  Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I-wsze półrocze 2005 r.  

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

Nieobecny p. Antoni Bogdan ( zwolniony) i p. Jacek Dąbrowski. 

 

 (uchwała Nr XX/193/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
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 Ad. 6 – 

 

 Propozycje zmian w budżecie gminy na 2005 rok przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zaproponował następujące zmiany w budżecie na 2005 rok: 

zwiększyć plan dochodów budżetowych o kwotę 292 013 zł, w tym: 

–25 000 zł – dotacja z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 

– 225 000 zł i 32 000 zł – dotacja z UE na ul. Akacjową 

–3 000 zł – dotacja dla SP Kruszewo za przystąpienie do Programu Wyrównywania 

Szans Edukacyjnych 

– 1 013 zł – z Programu Stpendialnego 

–6 000 zł – na zakup książek do biblioteki 

2) zwiększyć plan wydatków budzetowych  o kwotę 292 013 zł, w tym: 

– 25 000 zł – na remonty dróg dojazdowych do pól ( Barszczewo) 

– 166 120 zł (ul. Szpitalna) 

– 77 880 zł (układ komunikacyjny- Powstania Styczniowego, Ogrodowa i Dzikie – 

Kolonia Dzikie) 

– 13 000 zł – na opracowanie dokumentacji kanalizacji sanitarnej w ulicach: Aleja 

Niepodległości, Mickiewicza i Os. Nowosiółki ) 

3) zmniejszyć plan dochodów budżetowych o kwotę 1 349 593 zł 

– 737 593 zł – środki, których nie otrzymaliśmy na wodociągowanie oraz 

– 612 000 zł – na kanalizację w ulicach Zastawie II i III , a także na 

zagospodarowanie terenu przy gimnazjum i wyposażenie sali gimnastycznej. 

Złożyliśmy 7 wniosków, nie wszystkie są rozpatrzone lecz już wiemy, że nie 

wszystkie zostay pozytywnie zaopiniowane. 

4) zmniejszyć plan wydatków budżetowych o kwotę 1 349 593 zł j/w. 

5) zmniejszyć rezerwy celowe o kwotę 107 595 zł,w tym: 

- rezerwa celowa na budowę kanalizacji sanitarnej i wodociągów – 7 320 zł 

- rezerwa celowa na przebudowy i bieżące utrzymanie dróg gminnych – 

100 275 zł 

6) zmniejszyć wydatki budżetowe o kwotę 12 000 zł, w tym: 

– 7 000 zł – modernizacja kotłowni 

– 5 000 zł – promocja czytelnictwa ( w ramach programu, który nie został przyjęty 

przz Marszałka Województwa) 

7) zwiększyć plan wydatków budzetowych o kwotę 119 595 zł, w tym: 

– 5 200 zł – wodociąg Krupniki - Oliszki 
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– 100 275 zł – ulica w Barszczewie 

– 7 000 zł -kanalizacja sanitarna Zastawie II i III 

– 2 120 zł – wodociąg na Os. Wichrowe Wzgórza 

– 5 000 zł – na sfinansowanie wynagrodzeń instruktorów prowadzących drużyny 

„starszych trampkarzy” w KS „Narew” 

8) zwiększyć plan wydatków budżetowych o kwotę 949 000 zł, w tym: 

– 699 000 zł – na układ komunikacyjny j/w 

– 250 000 zł – na przebudowę oświetlenia ulicznego w ul. Powstania Styczniwoego  

( w związku z koniecznością położenia kabla w ziemi zamiast linii napowietrznej). 

Złożyliśmy wniosek o środki UE, środki zapisane w wysokości 55% dotacji w sumie 

2,7 mln zł. Zmniejszyliśmy to dofinansowanie żeby mieć większe szanse pozyskania 

tych środków. W działaniu 3.1 jest 19 mln zł, a wniosków 140 – konkurencja 

ogromna. Wszyscy ubiegają się o 75%, więc nasze 55% będzie pewnym 

argumentem.W tym roku planujemy wykonanie ul. Powstania Styczniowego ( ok. 2 

mln zł) oraz rozpoczęcie ul. Ogrodowej, a II etap w 2006 r. 

9) w planie wydatków – 99 502 zł przeznaczonych na przebudowę drogi Krupniki – 

Klepacze – I etap zmniejszyć o kwotę  64 007 zł  

i przeznaczyć na wykonanie dokumentacji na przebudowę ul. Kolejowej w 

Klepaczach – 16 000 zł oraz przebudowę układu komunikacyjnego m. Choroszcz 

wraz z drogami dojazdowymi: ul. Powstania Styczniowego, ul. Ogrodowa, droga 

Dzikie - Kol. Dzikie– 48 007 zł. 

10) w planie wydatków inwestycyjnych przeznaczonych na zadania: 

- ul. Ogrodowa I etap – 37 500 zł 

- ul. Powstania Styczniowego – 270 000 zł 

- droga Dzikie – Kol. Dzikie I etap – 2 400 zł 

zmienić na zadanie p.n. przebudowa układu komunikacyjnego m. Choroszcz wraz z 

drogami dojazdowymi: ul. Powstania Styczniowego, ul. Ogrodowa, droga Dzikie – 

Kol. Dzikie– 309 900 zł 

11) zwiększyć plan dochodów o kwotę 60 231 zł, w tym: 

– 11 856 zł – zwrot dotacji na drogę do MIńc 

– 5 551 zł – opłaty za zajęcie pasa drogowego 

– 2 582 zł – z tytułu opłat adiacenckich 

– 4 220 zł – za wycięcie drzewa przy SP Złotoria 

– 2 022 zł – opłata produktowa ( nagroda za selektywną zbiórkę odpadów) 

– 34 000 zł – partycypacja w budowie kanalizacji sanitarnej 

12) zwiększyć plan wydatków o kwotę 60 231 zł, w tym: 

– 10 000 zł – współpraca z m. Białystok – Projekt „Niemen” 

– 42 504 zł – zwrot wyrównawczej subwencji z tytułu ulg, umorzeń i zwolnień 
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– 90 zł – odsetki od subwencji 

– 4 220 zł – zakup kserokopiarki i materiałów remontowych w SP Złotoria 

– 1 000 zł – zakup sprzętu do rehabilitacji 

– 2 417 zł – nawadnianie boisk sportowych. 

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

- plan dochodów – 19 021 623 zł 

- plan wydatków – 19 970 623 zł 

Źródłem pokrycia deficytu budżetu gminy w wysokości 949 000 zł stanowi 

planowany do zaciągnięcia kredyt długoterminowy. 

     ( projekt zmian w załączeniu) 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

Nieobecny p. Bogdan i p. Dąbrowski. 

 

 (uchwała Nr XX/194/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

 Ad. 7– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski poprosił Burmistrza 

Choroszczy o przedstawienie informacji na temat proponowanej zmiany w Statucie 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformowal, że w związku z nowymi zadaniami, w statucie Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy stanowiącym załącznik do uchwały Nr 

XXVI/236/2002 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 28 listopada 2001r w sprawie 

nadania Statutu Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej dodaje się pkt. 6 

w brzmieniu: 

„6) zadania wynikające z ustawy o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych 

oraz zaliczce alimentacyjnej związane z przyznawaniem i wypłatą zaliczek 

alimentacyjnych.” 

Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce  

Uważa za konieczne zwiększenie etatów w Ośrodku aby nie było sytuacji 

związanych z późniejszym wypłacaniem zasiłków  z uwagi na czas potrzebny do 

rozpatrzenia wniosków. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Nieobecny p. Bogdan. 
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 (uchwała Nr XX/195/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 34 ) 

 

 

 

 

 Ad. 8– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski, przechodząc do kolejnego 

punktu obrad Sesji oddał głos Burmistrzowi Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że koniecznością jest podjęcie przez Radę uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty adiacenckiej od wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego 

budową urządzeń infrastruktury technicznej. W ustawie o gospodarce 

nieruchomościami w art. 144 pisze, że właściciele nieruchomości uczestniczą w 

kosztach budowy urządzeń infrastruktury technicznej poprzez wnoszenie na rzecz 

gminy opłat adiacenckich.. Do infrastruktury technicznej zalicza się drogi, 

wodociągi, kanalizację, gaz, przewody elektryczne. W naszej gminie każdy kto się 

podłącza do kanalizacji czy wodociągu uczestniczy poprzez wnoszenie tej opłaty 

partycypacyjnej: 900 zł w przypadku wodociągu, 1100 zł w przypadku kanalizacji. 

Od szeregu lat mamy zarzuty , szczególnie przez NIK, żer stosujemy opłaty jakby za 

przyłącze co nie jest zgodne z wymogami ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

Po wybudowaniu wymienionych mediów w ciągu 3 lat gmina powinna obciążyć 

każdego właściciela nieruchomości , która ma możliwość podłączenia do tych 

mediów właśnie opłatą adiacencką. Zgodnie z ustawą maksymalna wysokość tej 

opłaty wynosi 50% . Praktycznie już dawno za pomocą decyzji powinniśmy 

rozliczać te dobrowolne opłaty. Rzeczoznawca wycenia nieruchomości podlegające 

obciążeniu przedmiotową opłatą, określa o ile wzrośnie wartość każdej 

nieruchomości z tytułu wybudowanej infrastruktury i odpowiednio należy wtedy 

właścicieli obciążyć ustaloną opłatą adiacencką – w formie decyzji. W Białymstoku 

przyjęto dla każdego rodzaju infrastruktury wartości maksymalne %. Należy przy 

tym pamiętać, że z procedurą ustalenia opłaty adiacenckiej wiążą się koszty: 

rzeczoznawcy, wydania decyzji. 

Nasze propozycje są następujące: 

- 10% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem lub 

modernizacją drogi, a wartością jaką ma nieruchomość po jej wybudowaniu; 

- 20% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń wodociągowych, a wartością jaką ma nieruchomość po ich wybudowaniu; 

- 30% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń kanalizacyjnych, a wartością jaką ma nieruchomość po ich wybudowaniu; 

- 30% różnicy między wartośćią jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń gazociągowych, a wartością jaką ma nieruchomośc po ich wybudowaniu. 

 

Przykładowy wzrost 1 m
2 

 po wybudowaniu mediów: teren Żółtek i Łysek – wzrost o 

86 gr; Barszczewo i Oliszki – wzrost o 2,20 zł; Klepacze, Krupniki, Porosły – wzrost 

o 2,42 zł, Choroszcz – wzrost o 1,77 zł; średnio wzrost o 1,81 zł/ m
2. 
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Do tych wartości stosować będziemy % ustalony przez Radę np. w przypadku dróg 

proponowane 10% , wtedy za działkę 500 m
2
 opłata adiacencką wyniosłaby 90 zł; 

przy wodociągowaniu proponowane 20% - 181 zł; pozostałe przykłady 30% - 270 zł. 

Musimy te opłaty ustalić bezdyskusyjnie – kwestia ich wysokości procentowej. 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o opinie Komisji Rady. 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

Przekazał, że Komisja jednogłośnie opowiedziała się za propozycjami Burmistrza. 

 

Piotr Dojlida – w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 3 za, 3 wstrzymujące ( przy 1 nieobecnym) 

opowiedziała się za obniżeniem o 50% stawek % zaproponowanych przez 

Burmistrza , czyli:  

- 5% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem lub 

modernizacją drogi, a wartością jaką ma nieruchomość po jej wybudowaniu; 

- 10% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń wodociągowych, a wartością jaką ma nieruchomość po ich wybudowaniu; 

- 15% różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń kanalizacyjnych, a wartością jaką ma nieruchomość po ich wybudowaniu; 

- 15% różnicy między wartośćią jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń gazociągowych, a wartością jaką ma nieruchomośc po ich wybudowaniu. 

 

Romuald Szydłowski – 

Dodał, że również jest za propozycją Komisji Oświaty, ponieważ opłata ta będzie 

miała charakter powszechnego podatku i będzie zaskoczeniem dla ludzi. Jeśli chodzi 

o wodę –główne nitki mamy porobione wszędzie, chodzi tylko o podłączenie 

nowowybudowanych. Trzeba zmobilizować Spółkę, aby zrobiła wykaz osób jeszcze 

nie podłączonych . Jego zdaniem zyski należy czerpać z dostarczania wody nie zaś z 

podłączeń ponieważ z uwagi na wysokość opłaty partycypacyjnej niektórzy 

zrezygnowali z podłączenia , więc w naszym interesie jest aby jak najwięcej się 

podłączyło. Jak wiemy działki są dużo większe niż podana za przykład 500 m
2
 wiec i 

te opłaty będą większe. 

Następnie Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie obu zgłoszonych 

propozycji: 

1- za przyjęciem propozycji Burmistrza – 0 głosów 

2- za przyjęciem propozycji Komisji Oświaty – 12 głosów 

3- wstrzymało się – 2 głosy 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty adiacenckiej od wzrostu wartości 

nieruchomości spowodowanego budową urządzeń infrastruktury technicznej 

 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 12 głosów 

- przeciw – 1 głos 
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- wstrzymało się – 1 głos           Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Bogdan. 

 

 (uchwała Nr XX/196/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 35 ) 

 

 

 

 Ad. 9– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski , przechodząc do kolejnego 

punktu porządku obrad, poprosił Burmistrza Choroszczy o przedstawienie informacji  

na temat podjęcia współdziałania przez Gminę Choroszcz z Gminą Dobrzyniewo 

Duże w zakresie budowy drogi. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyajśnił, iż chodzi o wyrażenie zgody na podjęcie współdziałania w zakresie 

prowadzenia przez Gminę Dobrzyniewo Duże zadania publicznego polegającego na 

wybudowaniu drogi przebiegającej przez teren Gminy Dobrzyniewo Duże (Fasty, ul. 

Łyskowska – 1100 mb) oraz teren Gminy Choroszcz (około 950 mb) 

z uwzględnieniem poniższych zasad: 

-projektowana inwestycja będzie realizowana tylko pod warunkiem uzyskania na ten 

cel funduszy zewnętrznych w wysokości nie mniejszych niż 75% jej wartości; 

-koszty realizacji inwestycji pokrywane będą przez Gminę Choroszcz w wysokości 

kosztów odcinka drogi przebiegającej przez teren Gminy Choroszcz; 

-koszty dokumentacji – projektu podzielone będą proporcjonalnie do długości 

budowanych odcinków drogi  na obszarze gmin zawierających porozumienie. 

Koszt ogólny wynosi 2 295 475 zł, w tym ze strony gm. Choroszcz 120 250 zł.  

Gmina Dobrzyniewo podjęła już taką uchwałę, która jest wymagana przy złożeniu 

wniosku do działania 3.1. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie podjęcia współdziałania 

przez Gminę Choroszcz z Gminą Dobrzyniewo Duże w zakresie budowy drogi. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Nieobecny p. Bogdan. 

 

 (uchwała Nr XX/197/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 36 ) 
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 Ad. 10 – 

 

 Przechodząc do omówienia kolejnego punktu obrad, Burmistrz Choroszczy p. 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, iż chodzi o wpisanie do programu inwestycyjnego drogi 

Kolonia Porosły – Fasty, o której szerzej mówił w poprzednim punkcie obrad, jak 

również o zmianę wysokości środków w następujących inwestycjach: 

1) kanalizacja sanitarna w Zastawiu II i III – zwracamy się do Funduszu 

Norweskiego o środki w wysokości 1 020 000 zł, 

2) grupujemy 3 ulice: Powstania Styczniowego, Ogrodową i Dzikie – 

Kolonia Dzikie jako „przebudowa układu komunikacyjnego” – środki 

ogółem 5,2 mln zł, w tym: 2005 – 1 241 164 zł i 2006 – 1 515 808 zł. 

 

 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany ustalenia wieloletnich programów inwestycyjnych oraz limitów wydatków 

na ich realizację. 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Nieobecny p. Bogdan. 

 

 (uchwała Nr XX/198/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 

 

 

 

 Ad. 11 – 

 

 Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który wyjaśnił potrzebę 

dokonania zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Choroszcz na lata 2004 – 2006 

i przyjęcia jego jednolitego tekstu 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Choroszcz jest to dokument 

potrzebny do złożenia wniosku do działania 3.1 z Unii Europejskiej – musimy go 

uaktualnić o omawianą już inwestycję, a mianowicie drogę Kolonia Porosły – Fasty 

we współdziałaniu z gm. Dobrzyniewo. 

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Choroszcz na lata 2004 – 2006 i przyjęcia 

jego jednolitego tekstu. 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Nieobecny p. Bogdan. 

 

 (uchwała Nr XX/199/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

 Ad. 12 – 

 

 W związku z rozpatrywaniem kolejnego punktu porządku obrad, wyjaśnień w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  udzielił Burmistrz Choroszczy. 

 



 

 26 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że chodzi o zaciągnięcie długoterminowego kredytu inwestycyjnego w 

kwocie 949 tys zł z przeznaczeniem na budowę dróg na terenie gminy Choroszcz, 

ponieważ brakuje środków do wkładu własnego. Kredyt, o którym mowa będzie 

spłacany w latach 2006 - 2011 z dochodów własnych gminy Choroszcz określonych 

w budżecie gminy w latach spłaty kredytu. Do grudnia prawdopodobnie kwota ta 

zmiejszy się , ale decyzja musi być podjęta celem przystąpienia do przygotowania 

tego tematu np. wystąpienia do RIO o opinię. 

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 13 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos           Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Bogdan. 

 

 (uchwała Nr XX/200/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 39) 

 

 

 Ad. 13 – 

 Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat 

dotyczący przeznaczenia do dokonania darowizny nieruchomości położonych w 

obrębie geodezyjnym Klepacze Gmina Choroszcz, oznaczonych numerami 

geodezyjnymi 264/4, 266/14 i 580/9 na rzecz Gminy Białystok. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że darowizna dotyczy gruntów należących do ul. Granicznej w Klepaczach 

, która w części jest własnością Gminy Choroszcz, a w części Gminy Białystok – 

jako ul. Wietnamska. Miasto Białystok chce, na wniosek mieszkańców , dokonać 

modernizacji tej ulicy i zwraca się do nas z wnioskiem o przekazanie jej miastu w 

formie darowizny. Stan prawny jest uregulowany więc biorąc pod uwagę interes 

mieszkańców uważa za zasadne przekazanie następujących działek jako darowizny: 

264/4 o pow. 107 m², nr 266/14 o pow. 136 m² i nr 580/9 o pow. 596 m²  położonych 

w obrębie geodezyjnym Klepacze. 

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie   

przeznaczenia do dokonania darowizny nieruchomości położonych w obrębie 

geodezyjnym Klepacze Gmina Choroszcz, oznaczonych numerami geodezyjnymi 

264/4, 266/14 i 580/9 na rzecz Gminy Białystok. 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Bogdan. 
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 (uchwała Nr XX/201/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 40 ) 

  

 

 Ad. 14 – 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który 

przedstawił temat dotyczący przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że Rada podjęła uchwałę o przystąpieniu do zmian w planie. Przy 

analizie wniosków, już po przyjęciu tej uchwały, okazało się że pewne działki 

zostały pominięte w planie pomimo pozytywnej opinii. Chcemy uregulować również 

pewne nieścisłości wynikłe na skutek niedopatrzenia ze strony projektanta – aby były 

one zgodne z rzeczywistością. 

Przetarg na wykonanie przedmiotowych zmian został rozstrzygnięty – termin do 

końca roku 2006, ale po rozmowach z projektantami został on skrócony realnie do 

września 2006 r. 

Następnie głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa Urzędu Miejskiego  

p. Roman Kuźmicki, który przedstawił szczegółowo proponowane zmiany:  

1)w obrębie ewidencyjnym miasta Choroszcz : 

- obszar położony na południowy zachód od drogi powiatowej o Nr geod. 

1533   

- działka o Nr geod. 61/1  

- część działek o Nr geod. 32/2 i 33/2  

- obszar położony na północny zachód od ulicy Mickiewicza i na północny 

wschód od ulicy Powstania Styczniowego  

- obszar położony na północny wschód od istniejącej drogi gminnej o Nr 

geod. 634/17  

2) w obrębie ewidencyjnym wsi Barszczewo : działka o Nr geod. 222/3  

3) w obrębie ewidencyjnym wsi Klepacze :działki o Nr geod. 516/38, 516/39 i 

516/40 

4) w obrębie ewidencyjnym wsi Krupniki: obszar położony na północ od drogi 

powiatowej o nr geodezyjnym 115 

5) w obrębie ewidencyjnym wsi Porosły :obszar położony pomiędzy drogą krajową 

Nr 8 a drogą wojewódzką oraz obszar obejmujący w obowiązującym planie 

miejscowym projektowaną drogę gminną o parametrach g”D” 10/5,0 ( sprawa  

p. Laszewskiej poruszana na dzisiejszej Sesji) 

6) w obrębie ewidencyjnym wsi Rogówek i Majątek Rogowo :obszar położony na 

północ od drogi powiatowej Nr geod. 285 na gruntach wsi Rogówek  

i Majątek Rogowo ;w obrębie ewidencyjnym wsi Rogówek :działka o Nr geod. 54 . 
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Krzysztof Błażkowski – 

Poprosił o uzwględnienie w proponowanych zmianach wniosków mieszkańców wsi 

Krupniki – chodzi o zmianę przeznaczenia działek na budowlane poł. przy Sz. 

Kruszewskiej. 

Propozycja została jednogłośnie przyjęta przez  Radę jako zasadna. 

 

Adam Radłowski – 

Prośba o uwzględnienie w proponowanych zmianach wnioosku p. Franciszka 

Kruszewskiego – poprzednio był on odrzucony z uwagi na brak wodociągu, w tej 

chwili warunek ten jest spełniony. 

 

Roman Kuźmicki – 

Wyjaśnił, iż wniosek ten został odrzucony ponieważ nie było zgodności ze studium 

uwarunkowań , brak jest również istniejącej zabudowy w sąsiedztwie. 

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz. 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Bogdan i zwolniony p. Półkośnik. 

 

 (uchwała Nr XX/202/05, stanowi załącznik do protokołu, strona  41) 

 

 

 

 Ad. 15 – 

 

 Przechodząc do rozpatrzenia kolejnego punktu porządku obrad – zmiany w 

Regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Choroszcz- niezbędnych wyjaśnień udzielił 

Burmistrz Choroszczy. 

Jerzy Ułanowicz – 

Proponowana zmiana dotyczy wprowadzenia zapisu następującej treści: 

„3. Uczeń będzie przedstawiał dowody uiszczenia opłaty co miesiąc, a w 

przypadku, gdy suma wydatków poniesionych w danym miesiącu jest niższa od 

wysokości miesięcznej kwoty przyznanego stypendium, to różnica ta przechodzi 

na następne miesiące z możliwością jej wykorzystania do końca roku szkolnego.”  

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

zmiany w Regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Choroszcz. 
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Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Bogdan i zwolniony p. Półkośnik. 

 

 (uchwała Nr XX/203/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 42 ) 

  

 Ad. 16 – 

 Z uwagi na temat kolejnego punktu porządku obrad dotyczący ustalenia 

Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównywanie szans 

edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych uczących się w szkołach 

umożliwiających uzyskanie świadectwa dojrzałości lub maturalnego prowadzonych 

przez Gminę Choroszcz w ramach realizacji działania 2.2 Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego - „Wyrównywanie szans edukacyjnych 

poprzez programy stypendialne” – Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz 

przypomniał, iż Regulamin taki był przyjęty przez Radę na początku tego roku – w I-

wszym półroczu stypendia na jego podstawie otrzymało 9 uczniów. 

 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie   

ustalenia Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów w ramach realizacji 

działania 2.2 Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego – 

„Wyrównanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” w roku 

szkolnym 2005/2006. 

Uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Bogdan i zwolniony p. Półkośnik. 

 

 (uchwała Nr XX/204/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 43) 

  

 

 Ad. 17 – 

 Głos zabrał ponownie Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz , który 

wyjaśnił, iż ze względu na starania o środki z UE na wykonanie Izby Tradycji w 

Szkole Podstawowej w Kruszewie zachodzi konieczność podjęcia uchwały o 

umożliwieniu stałego dostępu mieszkańcom lokalnej społeczności do 

przedmiotowych pomieszczeń. 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie   

umożliwienia stałego dostępu do pomieszczeń zaadoptowanego poddasza Szkoły 

Podstawowej w Kruszewie na Izbę Tradycji. 

 

Uchwała została przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Bogdan i zwolniony p. Półkośnik. 

 

 (uchwała Nr XX/205/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 44) 
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 Ad. 18 – 

 

 Temat dotyczący powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego 

w Choroszczy omówił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż ze względu na organizację pracy w USC gdzie wydawane są ważne 

dokumenty  ( w jego imieniu czyni to Kierownik USC) konieczne jest powołanie 

Zastępcy. Ponieważ chodzi o bieżącą znajomość przepisów proponuje na to 

stanowisko p. Krzysztofa Wiszowatego – obecnego pracownika USC. 

 

Robert Wardziński- 

Z ustawy wynika, że kandydat na to stanowisko musi mieć 5 lat stażu pracy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zgadza się, ale burmistrz ma prawo skrócić ten okres. Jednocześnie wyjaśnił, że nie 

chodzi o tworzenie dodatkowego stanowiska w USC. 

 

Wobec braku innych pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie  powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 12 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos           Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny p. Bogdan i zwolniony p. Półkośnik. 

 

 (uchwała Nr XX/206/05, stanowi załącznik do protokołu, strona 45) 

 

 

 Ad. 19 – 

 

 Rada Miejska przyjęła informacje dotyczące analizy oświadczeń 

majątkowych: 

1) złożoną przez Burmistrza Choroszczy - w sprawie oświadczeń majątkowych 

pracowników urzędu i kierowników jednostek organizacyjnych gminy – w 

załączeniu 

2) złożoną przez Przewodniczącego Rady – w sprawie oświadczeń 

majątkowych radnych – w załączeniu. 
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 Ad. 20, 21 – 

 

 Z uwagi na brak zapytań – Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski 

zakończył obrady XX Sesji  i podziękował wszystkim za czynny udział. 

 

    

    Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

      mgr inż. Romuald Szydłowski 


